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Úvodní slovo 
Vážení členové Klubu chovatelů králíků masných plemen, 

dostává se vám do rukou nové číslo klubového zpravodaje. Jedná se o první 

vydání v roce 2024. Kde se dozvíte nové informace z dění v klubu a přehledné 

shrnutí proběhlých událostí.  

Znovu se obracím na každého z Vás, kdo chcete obohatit náš zpravodaj 

jakýmkoliv článkem týkající se činnosti klubu, nebo celého chovatelského dění. 

Vítáme jakýkoliv opodstatněný příspěvek. Své příspěvky posílejte na e-mail: 

pavel.syrucek@seznam.cz 

Děkuji všem za příspěvky v tomto čísle. Určitě nepřehlédněte články věnované 

typizaci od Miloše Kazbundy a Pepíka Řechky. Dík patří Milanu Kotyzovi za jeho 

článek o elektronické registraci.  

Dík si zaslouží Pavol Grígeľ a Pepa Blokeš za propagaci plemen Kuv a Siv na 

Semináři „ Nové směry v intenzivních a zájmových chovech králíků“ a na 

Mezinárodním školení posuzovatelů v Solenici. Více informací najdete na dalších 

stránkách zpravodaje. 

Za celý tým výboru přeji příjemné chvíle při čtení zpravodaje a těším se na 

přihlášky na klubovou výstavu v Nezvěsticích. 

        S úctou Pavel Syrůček 
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Úvodní slovo předsedy Ing. Pavel Řídký 
Vážené dámy, pánové, přátelé chovatelé, 

Než začnete číst první zpravodaj v roce 2024 , přeji všem hodně zdraví a  početné 

chovatelské odchovy v jarních měsících. Dovolím si několik informací,  v měsíci únoru 

proběhlo školení posuzovatelů, obsáhlý článek je v časopisu Chovatel č.5. Hlavní 

závěry ze školení jsou přílohou časopisu. Pro členy Klubu podstatná informace k barvě 

očí u modré barvy králíků Siv a Kuv. Barva očí je šedomodrá. Nahnědlé, tmavé očí se 

trestají. V měsíci dubnu proběhlo mezinárodní školení posuzovatelů v Solenici a zde 

byli posuzovatelé seznámeni s plemenem Siv v obou barevných rázech. Plemeno 

vzbudilo zájem především u německých posuzovatelů. Pokud dojde k dalšímu rozšíření, 

bude to velký úspěch. Na obou akcích se diskutovalo i zrušení Evropské výstavy 2024 . 

Před uzávěrkou toho zpravodaje jste určitě dostali informaci o konání EV 2025 v Nitře. 

Bohužel informovanost mezi  vedením Svazu a chovatelskou základnou není úplně 

ideální a informace dostaneme dříve ze zahraničních zdrojů, než od nás. Řešil se obsah 

časopisu Chovatel a vydávání článků ( např. do dneška nevyšel článek o Nezvěsticích). 

Připravuje se a je diskutován nový registrační řád. Výrazně se zlepšila komunikace 

v rámci UOK a s komisí samotnou. Doufám, že řada věcí se bude diskutovat na 

konferenci odbornosti 25.5.2024 a dostaneme informace např. ke konání CV 2024 

v měsíci listopadu. 

Na on-line schůzích proběhla a probíhá diskuze k typizaci zvířat, řeší se i elektronická 

registrace, její některé počáteční „bolesti“ a připomínky ke zlepšení a doplnění. 

Informace v zápisech výboru. 

Sdělení UOK : 

ÚOK CHK na svém jednání v listopadu 2023 schválilo strategii postupného převedení 

papírové Registrace králíků do on-line prostředí provozované Př. Pavlem Prombergerem 

a René Gebauerem.  

Nyní ÚOK CHK připravuje na blížící konferenci delegátu sekce dne 25.5.2024 

detailnější seznámení chovatelské veřejnosti o funkčnosti, výhodách a příležitostech on-

line Registrace, časového harmonogramu proškolení registrátoru a plošného spuštění v 

návaznosti i na úpravu registračního řádu.  

Aktuálně aplikaci již využívají : 

od r. 2018 : OO Žďár nad Sázavou, Ústřední registrace králíků 

od r. 2020 : Klub chovatelů zakrslého králíka 

od roku 2024 : Klub chovatelů králíků masných plemen, Klub chovatelů králíků 

Vídeńských, Klub chovatelů králíků s rhönskou kresbou, OO Ostrava, OO 

Karviná, Klub chovatelů králíků ruských, kuních a siamských a další poptávky stoupají. 

Informaci z jednání konference UOK určitě zašleme členům Klubu samostatně mimo 

vydání zpravodaje. 

Se všemi se těším na shledanou při výstavě v Nezvěsticích , která se koná v tradičním 

termínu, posuzování v pátek 1.11.2024. 

Ing. Pavel Řídký 



Informace z Výroční členské schůze 

 

Schůze se konala tradičně při klubové výstavě 32. mistrovství KCHKMP 

v Holicích. Dne 11.2.2023 od 11.00 v sále ZUŠ Holice. Účast byla hojná, sešlo se 

nás 64 ze 101 členů. 

Naši schůzi navštívil radní pro Pardubický kraj Miroslav Krčil, starosta města 

Holice Mgr. Ondřej Výborný. Ve svých zprávách poděkovali, že se v Holicích 

tato veliká mezinárodní výstava pořádá. 

Za ÚOK králíků schůzi navštívil přítel Radim Boháč, ten nás seznámil 

s problematikou zrušení EV králíků a morčat. Následně představil výhody a 

možnosti elektronické registrace. 

Podrobné informace z jednání schůze v přiloženém zápisu. 

 

 

ZÁPIS Z VÝROČNÍ ČLENSKÉ SCHŮZE 

Datum a začátek schůze:  17. 2. 2024 v 11 hod.  

Místo konání schůze: ZUŠ Holice 

Schůzi zahájil a vedl (předsedal): Předseda klubu Ing. Pavel Řídký a místopředseda klubu Ing. 

Stanislav Javůrek. 

Schůze byla usnášení schopná, přítomno bylo 64 osob z aktuálního počtu 101 členů (viz 

prezenční listina).     

 

Program: 

1. Zahájení  

2. Volba návrhové komise, mandátové komise, zapisovatele a ověřovatelů zápisu  

3. Kontrola usnesení minulé VČS 

4. Výroční zpráva předsedy klubu  za rok 2023 

5. Změna členských příspěvků 

6. Zhodnocení XXXII. Mistrovství KCHKMP Holice 2024  

7. Vyhodnocení Mistrovství Holice 2024 

8. Vyhodnocení klubové soutěže za rok 2023 

9. Zpráva o hospodaření za rok 2023 

10. Návrh rozpočtu na r.  2024  

11. Zpráva Kontrolní a revizní komise  

12. Elektronická registrace  

13. Přijímání nových členů 



14. Diskuse + různé 

15. Schválení usnesení  

16. Závěr 

                             

 

 

 

Zápis:                                                                                                                                         

1) Př. Ing. Pavel Řídký zahájil výroční členskou schůzi, přivítal přítomné členy, zahraniční 

vystavovatele a hosty: radního Pardubického kraje Miroslava Krčila, starostu Holic Mgr 

Ondřeje Výborného a člena ÚOK králíků Radima Boháče. Dále byla minutou ticha uctěna 

památka zemřelých členů klubu Františka Páleníka a prvního předsedy Ladislava Janíčka . 

 

2) Př. Ing Stanislav Javůrek představil program výroční členské schůze. Byl schválen 

(jednohlasně). 

 

3) Do mandátové komise byli zvoleni:  přátelé Pavel Syrůček a Ing. Miloslav Kazbunda,. 

Volba byla jednohlasná a mandátová komise konstatovala, že výroční členská schůze je 

usnášení schopná, neboť je přítomná nadpoloviční většina členů. 

Do návrhové komise byli zvoleni: přátelé Ing. Karel Vehovský a Ing. Josef Košťálek, Ph.D.  

(jednohlasně). 

Byl zvolen zapisovatel Pavel Syrůček ověřovatelé zápisu Martin Kaplan, Ing. S. Javůrek 

(jednohlasně). 

 

4) Byla provedena kontrola usnesení z minulé VČS konané v r. 2022. Bylo konstatováno, že 

všechny body byly splněny. 
 

5) Předseda klubu Ing. Pavel Řídký přednesl výroční zprávu za r. 2023. Kde podrobně 

zhodnotil jednotlivé kroky výboru, zhodnotil stav chovaných plemen a jejich prezentaci na 

klubových a národních výstavách.  

 

6) Host př. Radim Boháč člen ÚOK králíků vystoupil s vysvětlením o zrušení, nezrušení EV 

v Lysé nad Labem. Poslední a finální rozhodnutí dá jednání ÚV ČSCH 29.2.2024  
 

7) Př. Ing Stanislav Javůrek seznámil přítomné s návrhem výboru zvýšení členských příspěvků 

v této podobě MCH 300,- Kč, člen 19 – 69let 600,- Kč, 70 – 79 let 300,- Kč a nad 80 let 0,- 

Kč. VČS přijala tyto změny jednohlasně od roku 2025. Na základě zájmu některých členů 

zaplatit vyšší částku již v tomto roce. Nabídl předseda klubu Ing. Pavel Řídký možnost 

přispět do pokladny formou daru. 
 

8) Zhodnocení speciální výstavy v Holicích 2024. Zhodnocení vystavených plemen provedli: 

Nb - Ing. Josef Blokeš, Kuv + Siv a Bu - Ing. Pavel Řídký, Kal - Pavol Grígeľ. Ing. Pavel 

Řídký dále kvitoval přítomnost chovatelů u svého plemene a poděkoval organizátorům za 

přípravu. 



 

9) Na základě zpracovaných výsledků výstavy 32. Mistrovství Holice 2024 bylo 

nejúspěšnějším vystavovatelům předáno ocenění. Ceny předávali radní Pardubického kraje 

Miroslav Krčil, starosta města Holice Mgr. Ondřej Výborný a předseda klubu Ing. Pavel 

Řídký. 
 

10) Ing. Pavel Řídký představil záměr již v roce 2024 využívat v KCHKMP elektronickou 

registraci. Př Radim Boháč člen ÚOK králíků vysvětlil podrobně výhody el. registrace a 

zodpověděl veškeré dotazy jednotlivých členů. VČS přijala elektronickou registraci v rámci 

KCHKMP již od roku 2024 – jednohlasně. 
 

11) Předseda Ing. Pavel Řídký přečetla zprávu o hospodaření klubu v roce 2023. Rozúčtovanou 

do jednotlivých položek.  
 

12) Předseda Ing. Pavel Řídký přečetla návrh rozpočtu na r. 2024. Návrh rozpočtu byl schválen 

- jednohlasně.   
 

13) Předseda KRK Jaroslav Hušek přečetl zprávu KRK za r. 2023, kde konstatoval, že účetní 

doklady i pokladní kniha jsou vedeny správně, stav peněz odpovídá uvedeným výkazům a 

namátková kontrola účetních dokladů odpovídá informacím uvedeným v pokladní knize.   
 

 

14) Za nové členy klubu byli přijati: 

15) Heglas Milan – Nb,   

Huettner Fabián – Sivž 

Rákos Radek – Bu 

Šafránko Jiří – Bu 

Moravec Lukáš – Kal 

Jelínek Ladislav – Kal 

Juračka Štefan – Nb+Bu 

Fila Dominik - Kal 

Hlasováno o všech najednou. Přijati. (jeden hlas se zdržel).  

 

16) Návrh usnesení přednesl Ing. Karel Vehovský. O jednotlivých bodech se hlasovalo v 

průběhu schůze, nikdo nepožadoval usnesení doplnit nebo změnit, tím bylo přijato.  
 

17) Předseda a místopředseda klubu všem členům poděkovali za účast a rozloučili se s nimi. 

VČS skončila ve 14:15. 

 

 

 

 

 



Zpráva předsedy z VČS v Holicích 
Ing. Pavel Řídký 

 
Vážené dámy, pánové, hosté a  přátelé chovatelé, 

dovolte mě, abych vás přivítal jménem výboru KCHKMP i jménem svým, zde v Holicích na 

VČS Klubu chovatelů králíků masných plemen. Jsem rád, že mohu přivítat naše hosty a přátelé 

chovatelé z Německa, Rakouska, Polska a Slovenska . Velice si vážíme účasti  na naší VČS 

zástupců státní samosprávy  tj.  p. starosty města Holic p .Mgr.  Ondřeje Výborného p. 

Miroslava Krčila,  člena rady Pardubického kraje pro venkov, životní prostředí a zemědělství. 

Pan Miroslav Krčil převzal záštitu za letošní výstavou zde v Holicích , děkujeme. 

Dále  vítám  člena ÚOK Radima Boháče . 

Bohužel  v roce 2023  nás opustili dva dlouholetí členové a zkušení chovatelé králíků Nb,  

11.3.2023 př. František Páleník  a 10.11.2023 př. Ladislav Janíček, první předseda Klubu. Na 

oba chovatele jsme si vzpomněli v článcích př. L. Kašpara v jednotlivých číslech zpravodajů. 

 

Nyní k činnosti Klubu  v roce 2023: 

Registrace za rok 2023. V Klubu se registrovalo celkem 3173 ks králíků, dle plemen : 

- Nb  605 ks 

- Bu  1064 ks 

- Kuv h  102 ks 

- Kuv m  63 ks 

- Siv žl  135 ks 

- SIV m  269 ks 

- Kal č  891 ks 

- Kal m  18 ks 

- Kal hav 26 ks 

- Ni  0  ks 

 

Registrace za rok 2024, ke dni 14.2.2024  je zatím 2708 ks, tj pokles o  cca 14,5 % ( -465 ks) 

- Nb  541 ks 

- Bu  802 ks 

- Kuv h  77 ks 

- Kuv m  83 ks 

- Siv žl  186 ks 

- Siv m  200 ks 

- Kal č  762 ks 

- Kal m  36 ks 

- Kal hav 21 ks 

- Ni  0  ks 

 

Nově zvolený výbor Klubu se  sešel v roce 2023 celkem 5x , z toho v Holicích 14.5. a 2.-3.11. 

V Nezvěsticích za osobní účasti členů, další 3 schůze byly  on line. Z pozice předsedy Klubu 

jsem se zúčastnil i VČS v Holicích. První schůze v Holicích 14.5. řešila především dva úkoly 

z VČS 2023, ekonomiku výstavy v Holicích a její ekonomický rozbor, dalším bodem byla 

možnost elektronické registrace již v roce 2023. Dalším z bodů byla celková ekonomika Klubu. 

Zápisy ze schůzí jsou součástí zpravodajů, zápis z 17.12. bude ve zpravodaji 1/2024. 

Členové výboru se jednoznačně dohodli na otevřenosti a informovanosti členské základny a 

popisu všeho, co během roku nastalo. 



 

1) Rozbor výstavy v Holicích 2023 byl detailně popsán a uveřejněn ve zpravodaji č.1, bez 

následujících připomínek členů, okomentován  znovu na schůzi Klubu v Nezvěsticích,  

opět bez připomínek – za výbor Klubu : splněno  

2) Informace k elektr. registraci byla zaslána na UOK králíků, s tím, že není problém 

elektronicky registrovat a elektronicky potvrzovat registraci králíků v daných 

používaných programech – cca 10 chovatelů takto již registruje - za výbor Klubu 

splněno 

3) Bylo konstatováno, že po volbě nové UOK bude řešena registrace centrálně ve 

schváleném programu Svazu 

Na dnešní VČS bude podána informace k elektronické registraci od roku 2025, s tímto bodem 

nás seznámí př. Radim Boháč, člen ÚOK. Následně bude přijato usnesení k tomuto příspěvku. 

 

V roce 2023 byla vydána dvě čísla Zpravodaje, která obsahovala veškeré informace o činnosti, 

výstavách, ale i informace o plemenech, setkání chovatelů atd. Poděkování všem, co se na 

přípravě těchto obsáhlých zpravodajů podíleli – členům výboru, především   

př. Syrůčkovi , Grígelovi a př. L. Kašparovi. 

Naši zástupci se zúčastnili v listopadu XVII. Semináře na ČZU v Praze,, Nové směry 

v intenzivních a zájmových chovech králíků,,. Př. Pavol Grígel připravil do sborníku článek o 

králíku Kuv, Na těchto seminářích již Klub prezentoval téměř všechna chovaná plemena 

v Klubu. 

 

 Výstavy v roce 2023 : 

Nejdůležitější výstavou bylo 31. mistrovství našeho klubu v Holicích  konané 11.2.2023. V roce 

2023 se opět podařilo připravit krásnou přehlídku našich plemen králíků. Na výstavu bylo 

přihlášeno 558 králíků od 79 vystavovatelů. Tato výstava byla pořádána jako otevřená, pro 

ostatní chovatele, chovající ,,naše“ plemena  ( vystavilo 7 chovatelů) . Poděkování patří všem 

chovatelům, kteří vystavili zvířata, ale musím vyzvednout účast  15- ti naších zahraničních 

přátel, kteří i přes vzdálenost a náklady s tím spojené  přijeli  a  přihlásili  84 ks králíků. 

      Ks  počet vyst. 

 Česko    473   64    

 Slovensko    26   5    

 Rakousko    31   4    

 Polsko    8   3    

 Německo    20   3  

 

 

  

 

Druhou naší ,,speciální“  výstavou byla výstava v Nezvěsticích, konaná dne 4.11.2023 

V Nezvěsticích nás v čtvrteční podvečer vítala skvěle připravená hala chovatelského areálu. 

Perfektní čistota haly, připravené klece a pohodová atmosféra. Na výstavu bylo přihlášeno 334 

ks králíků od 41 chovatelů.  

Dalšími výstavami, kde se Klub prezentoval byly obě celostátní výstavy králíků v Přerově a 

Lysé nad Labem. 

Za zpracování jednotlivých výsledků výstav je potřeba poděkovat př. Pavlu Syrůčkovi a př. 

Pavlu Grígelovi. Výsledky a ceny jsou uvedeny ve zpravodaji 2/2023. Přesto několik čísel 

k účasti našich chovatelů. 

 



 

CVM Přerov  : 

Novozélandský bílý (Nb)  

Velké zklamání v počtu vystavených králíků. Vystavena byla pouze jedna kolekce - 4 ks a to s 

okresní registraci.  Bude určitě k zamyšlení, jak dál toto plemeno udržet na našich výstavách a 

mezi chovateli. 

 

Burgundský (Bu)  

vystaveno bylo 88 králíků z toho 52 ks klubová registrace. V rámci klubu nejvyšší počet 

vystavených králíků jednoho plemene. Nejvíce Bu vystavil př. Srkala 14 ks, dále vystavovali 

přátelé Švarc, Vehovský,  Stolařík, Rédl, Sýkora M.  

 

Kuní velký hnědý (Kuv h)  

vystavení byly čtyři jednotlivci př. Pavlíka.  

 

Kuní velký modrý (Kuv m)  

vystavená jedna kolekce a dva jednotlivci, okresní registrace.  

Vystavil př. Krejčí Pavel.  

 

Siamský velký žlutý (Siv ž)  

Přítel Nehéz vystavil čtyřčlennou kolekci  

 

Kalifornský černý (Kal č)  

druhé nejpočetněji vystavené plemeno v rámci klubu. Bylo vystaveno 57 králíků z toho 40 ks 

klubová registrace. Nejvíce králíků vystavil př. Gajdůšek 12ks. Vystavovali přátelé Gajdůšek, 

Franta, Navrátil, Gregor, Špičák, Suchánek. 

 

 

 

CV Lysá nad Labem 

 

Novozélandský bílý – Nb  

Vystaveno  alespoň již 32 králíků od 5 vystavovatelů. Z klubu vystavili Niedermirtlová Radka 

8ks a Jakubův Karel 4ks, Malá Dagmar 4ks – nedodáno 

 

Burgundský – Bu  

Vystaveno bylo 106 králíků od 20 vystavovatelů. Z klubových vystavovatelů se prezentovali 

Hyťha Pavel 8ks, Vehovský Karel 12ks, Řechka Josef 4ks a Rédl Jaromír 4ks.  

 

Kuní velký hnědý - Kuvh a Kuní velký modrý – Kuvm  

Hnědých 20ks od 5 chovatelů, ale ani jeden z klubu. Modrých 8ks od 2 chovatelů, klub 

reprezentovala Bachurová Dagmar.  

 

Siamský velký žlutý – Sivž a Siamský velký modrý – Sivm  

Žlutých 9ks od 2 vystavovatelů. Za Klub -  Nehéz Michal 5ks. Modrých 12ks  také od 2   za 

klub - Syrůček Pavel 8ks.  

 

Kalifornský – Kal  

Kal č  68 ks od 11 chovatelů. Za Klub - Janoušek Petr 28ks, Topinka Jiří 5ks, Suchánek Antonín 

4ks, Filip Miroslav 4ks  



 

Kal m 3ks -   všechny Bachurová Dagmar  

 

Kal hav 7ks  2 chovatelé,   klubově Janoušek Petr 4ks  

 

Vedení klubu děkuje všem členům za výbornou reprezentaci klubu a propagaci masných 

plemen králíků a všem  gratulujeme dosaženým výsledkům 

Chovatelé našeho klubu mají úspěchy i na ostatních výstavách místního, okresního i krajského 

rozměru a vlastně reprezentují nás všechny a propagují klubová plemena králíků.  

 

Na závěr velké poděkování všem, kteří se jakkoli podílejí  celoročně na práci Klubu a přípravě 

výstav . Řada z vás pomáhá materiálně, finančně, členové výboru veškerou práci dělají bez 

nároku na finanční věci,  někteří posuzovatelé posuzují bez nároku na odměnu , či za sníženou 

náhradu, a já si toho nesmírně vážím. Za finanční pomoc děkuji  př.Ing. Švarcovi a př. 

Juračkovi. K zajištění výstav je  např. napečeno, máme uzené,  na odpolední a večerní setkání 

víno, pivo…, všechno to stojí jak peníze, tak práci. Naši zahraniční přátelé nikdy nepřijeli bez 

pozorností a dárků. Vážíme si toho a to to vše i zdánlivé maličkosti dělají Klub tím, čím Klub 

je a pomáhá to udržovat přátelství mezi námi. Poděkování vyřiďte i vašim rodinným 

příslušníkům.  

Činnost Klubu  a zajištění našich výstav pomáhají zajistit finanční a materiálové příspěvky 

našich sponzorů.  

Děkujeme  Pardubickému kraji, Plzeňskému kraji, městům Holice a Nezvěstice, firmám De-

Heus, a.s. pobočka Běstovice  , Trouw Nutrition Biofaktory, s.r.o.- Praha,  ZETEN Blovice, 

farma Brůna – Javorník, Rodinný pivovar  Bernard – Humpolec. 

 

Děkuji za pozornost . 

 

        Ing. Pavel Řídký 

 

 

 

Přehled registrace klubu masných plemen rok 2023 
Finální počty - po uzavření roku k 29.2.2024. 

 

Nb  544 ks   Bu   845 ks  

 

Kal č   822 ks    Sivž   192 ks  

Kal hav    21 ks    Sivm  206 ks  

Kalm     42 ks    Kuvh       81 ks  

Ni       0 ks    Kuvm    83 ks  

 

 

Celkem 2 836 ks 



Podrobné vyúčtování hospodaření 

rok 2023 

 

Příjmy a výdaje 1.1 – 31.12 2023 

Příjmy 

ČSCH                                                                             3 834,- 

Členské příspěvky                                                37 950,- 

Dotace Biofaktory                                                    5 000,- 

                                                                                   46 784,- 

Výdaje 

Vedení účtu                                                                   525,- 

Výroční schůze                                                     17 375,60 

Pronájem sálu                                                         6 440,- 

Registrace Kotyza                                                     1 284,- 

Poháry Mistři                                                                  7 484,- 

Registrace svaz                                                                9 201,70 

Tisk zpravodaje                                                                  700,- 

Poštovné (Anders)                                                                39,- 

Elektronický podpis (registrace online)                         396,- 

Vedení Webu                                                                   1 000,-   

      44 445,30 

 

 

Výsledek hospodaření za rok 2023 :    

 

    + 2 338,70   
 

Děkujeme: 

Dáše Bachurové za řádné vedení pokladny.  

Pavlu Řídkému za získání daru od f. Biofaktory. Díky tomuto daru vyšlo 

hospodaření ziskové.  

 

 

 



Výsledková listina  

32. mistrovství KCHKMP v Holicích 
 

 

BURGUNDSKÝ      

      

   č. klece body vystavovatel 

VÍTĚZNÁ KOLEKCE  273 - 276 382,5 Hamaň Jozef 

      

ŠAMPION 1,0:  1.  288 95,5 Řechka josef 

      

ŠAMPION 0,1:  1.  276 96,0 Hamaň Jozef 

      
ČESTNÉ 
CENY: 1.  309 -312 378,5 Ing. Švarc Jaroslav 

 2.  217 -220 378,0 Ing. Vehovský Karel 

 3.  221 - 224 378,0 Ing. Hynek Lukáš 

 4.   281 - 284 378,0 Ing. Hyťha Pavel 

 5.  297 - 300 381,0 Ing. Štěrba Jaroslav 

 6.  293 - 296 377,5 Langšádl Pavel 
 

 

KALIFORNSKÝ ČERNÝ + MODRÝ + HAVANA  

      

  barva č. klece body vystavovatel 

VÍTĚZNÁ KOLEKCE Kalč 379 - 382 380,0 Franta Zdeněk 

      

ŠAMPION 1,0:  1. Kalh 469 95,5 Janoušek Petr 

      

ŠAMPION 0,1:  1. Kalč 364 95,5 Gajdůšek Jaroslav 

      

ČESTNÉ CENY: 1. Kalč 411 -414 379,5 Franta Zdeněk 

 2. Kalč 403 - 406 378,5 Gajdůšek Jaroslav 

 3. Kalč 407 -410 377,0 Ing. Topinka Jiří 

 4. Kalč 363 - 366 377,0 Gajdůšek Jaroslav 

 5. Kalm 455 - 458 377,5 Bogacz Pavel 

 6. Kalh 479 - 482 377,0 Jeníček Karel 
 

 



NOVOZÉLANDSKÝ BÍLÝ    

      

  barva č. klece body vystavovatel 

VÍTĚZNÁ KOLEKCE  33 - 36 384,5 Jakubův Karel 

      

ŠAMPION 1,0:  1.  21 97,0 Vávra Vladimír 

 2.  90 96,5 Heglas Milan 

      

ŠAMPION 0,1:  1.  36 96,5 Jakubův Karel 

 2.  71 96,0 Jiránek Vladimír 

      

ČESTNÉ CENY: 1.  21 - 24 382,5 Vávra Vladimír 

 2.  69 - 72 382,0 Jiránek Vladimír 

 3.  9--12 381,5 Niedermirtlová Radka 

 4.  45 - 48 381,0 Heglas Milan 

      

NEJLEPŠÍ SRST Nb VĚNOVAL KAREL JAKUBŮV  

   61 93,5 Kreisinger Roman 
 

 

KUNÍ VELKÝ HNĚDÝ + MODRÝ    

      

  barva č. klece body vystavovatel 

VÍTĚZNÁ KOLEKCE Kuvm 101 - 104 379,5 Luňák Tomáš 

      

ŠAMPION 1,0:  1. Kuvm 160 96,0 Achleitner Hanz-Jurgen 

      

ČESTNÉ CENY: 1. Kuvh 109 - 112 378,0 Pavlík Petr 

 2. Kuvm 133 - 136 376,0 Anders Gunter 

 3. Kuvm 163 96,0 Malár Pavol 

      

SIAMSKÝ VELKÝ ŽLUTÝ + MODRÝ   

      

  barva č. klece body vystavovatel 

VÍTĚZNÁ KOLEKCE Sivm 183 - 186 378,0 Syrůček Pavel 

      

ŠAMPION 0,1:  1. Sivm 199 96,5 Syrůček Pavel 

      

ČESTNÉ CENY: 1. Sivm 195 - 198 376,5 Ing. Javůrek Stanislav 

 2. Sivž 174 95,5 Huettner Fabian 
 

 



Výsledky klubová soutěž rok 2023 
 

Novozélandský bílý 

pořadí chovatel  Holice Nezvěstice celkem 

1. Ing. Niedermirtlová Radka 25,5 24 49,5 

2. Jakubův Karel 23,5 23 46,5 

3. Kašpar Ladislav 22,5 22 44,5 

4.-5. Kazbunda Miloslav 20,5 22,5 43 

4.-5. Kreisinger Roman 21,5 21,5 43 

6. Bašta Antonín 21,5 21 42,5 

7. Matoušek Jaroslav 21,5 20,5 42 

8. Kašpar Jindřich 18,5 16,5 35 

9. Jurica Pavel 25 0 25 

10.-11. Páleník František 23,5 0 23,5 

10.-11. Vávra Vladimír 23,5 0 23,5 

12. Krejčí Luboš 22,5 0 22,5 

13. Trombík Jiří 20,5 0 20,5 

14. Jiránek Vladimír 0 10,5 10,5 

15. Podhorský Miroslav 6,5 0 6,5 

16. Luňák Jaroslav 5 0 5 
 

Burgundský králík 

pořadí chovatel  Holice Nezvěstice celkem 

1. Ing. Štěrba Jaroslav 22 22,5 44,5 

2. Ing. Vehovský Karel 21 23 44 

3. Řechka Josef 18,5 21,5 40 

4. Ing. Hyťha Pavel 20 19 39 

5. Ing. Švarc Jaroslav 17 21,5 38,5 

6. Karmazín Vít 16,5 19 35,5 

7. Stolařík Lumír 17 16 33 

8. Ing. Hynek Lukáš 12 20,5 32,5 

9. Mgr. Podhorský Miroslav 18 13,5 31,5 

10. Srkala Pavel 19,5 0 19,5 

11. Ing. Hynek Lukáš 0 17,5 17,5 

12. Pipek Jiří 17 0 17 

13.-14. Ing. Sykora Miloš 15 0 15 

13.-14. Svatek Václav 15 0 15 

15. Kout Martin 14,5 0 14,5 

16. Rédl Jaromír 14 0 14 

17. Červ Miroslav 0 13 13 

18. Slovík Lubomír 12 0 12 

19. Menoušek Stanislav 0 9,5 9,5 



Kuní velký + Siamský velký 

pořadí chovatel  Holice Nezvěstice celkem 

1. Syrůček Pavel 20,5 19 39,5 

2.-3. Ing. Javůrek Stanislav 19,5 19,5 39 

2.-3. Kubišta Ivan 17,5 21,5 39 

4. Ing. Řídký Pavel 18 20 38 

5. Pavlík Petr 14,5 20 34,5 

6. Dlouhý Štěpán 11 19,5 30,5 

7. Bachurová Dagmar 4 20 24 

8. Nehéz Michal 4,5 17 21,5 

9.-10. Bogacz Pavel 20 0 20 

9.-10. Ing. Topinka Jiří 4 16 20 

11. Ing. Bareš Jiří 16,5 0 16,5 

12.-13. Malár Pavol 16 0 16 

12.-13. Luňák Tomáš 16 0 16 

14. Luňák Jaroslav 9,5 0 9,5 

15. Kafka Jaroslav 2 0 2 
 

 

Kalifornský králík 

pořadí chovatel  Holice Nezvěstice celkem 

1. Franta Zdeněk 21,5 22 43,5 

2.-3. Jeníček Karel 20 22 42 

2.-3. Ing. Košťálek Josef Ph.D. 21 21 42 

4.-5. Ing. Topinka Jiří 20 21 41 

4.-5. Gajdůšek Jaroslav 20 21 41 

6. Gregor Josef 17,5 22,5 40 

7. Filip Miroslav 21 17,5 38,5 

8. Měska Martin 20,5 17,5 38 

9. Bachurová Dagmar 19 18,5 37,5 

10. Suchánek Antonín 13,5 18,5 32 

11.-12. Fejkl Jiří 18 0 18 

11.-12. Hušek Jaroslav 18 0 18 

13. Dlouhý Štěpán 17 0 17 

14. Blažek Radek 15 0 15 

15. Červ Miroslav 0 13,5 13,5 

16. Janoušek Petr 12,5 0 12,5 

17. Kafka Jaroslav 5,5 0 5,5 

18. Bogacz Pavel 4,5 0 4,5 

19. Svatek Václav 4 0 4 

20. Luňák Tomáš 3,5 0 3,5 
 

 



Životní jubilea členů klubu 

1. 7. – 31. 12. 2024  

V druhém pololetí roku 2024 oslaví své životní výročí tyto přátelé z našeho 

klubu. 

35 let      65 let     

19. 9.   Buchta Pavel   3. 8.   Jiránek Vladimír 

40 let      22. 9.   Řechka Josef  

22. 7.   Ing. Košťálek Josef, Ph.D. 75 let 

50 let      7. 8.  Trombík Jiří 

22. 7.   Ing. Bláhovec Štefan  8. 12.  Dlouhý Štěpán 

5. 12.   Měska Martin   85 let 

        27. 9.   Braunstein Oldřich 

            

                                                                          

  

Všem oslavencům přejeme hlavně 

zdraví a štěstí v osobním a 

profesním životě. Mnoho kvalitních 

a zdravých odchovů a mnoho 

úspěchů na výstavách.  

      

             Přeje Výbor klubu. 

 

 



Členská základna k 30. 4. 2024 
Klub chovatelů králíků masných plemen má 113 členů z toho je 6 čestných členů. 

Díky novým mladým členům se povedlo snížit průměrný věk k roku 2024 na 

60let.  

Letos v Holicích se potvrdilo, že otevření výstavy je správná cesta k rozšíření 

členské základny klubu. Atmosféra na výstavě a v klubu je přiměla vstoupit do 

našich řad.  

Děkuji každému z Vás, kdo náš klub ve svém okolí prezentuje a nabízí členství, 

nebo alespoň účast na našich klubových výstavách. Osobní doporučení a pozvání 

je ta nejúčinnější propagace. Prosím pokračujte v této osvětě a přivádějte další 

zájemce. Zajistíte si tím parťáky při cestách na klubové výstavy, ale i další přátele 

nám všem.  

Změny v letošním roce 2024  

Nový členi:  Všichni přijati VČS v Holicích 17.2.2024 

Heglas Milan, Heřmanovice 91, 793 74 Heřmanovice, chovatel Nb. 

Juračka Štefan, Štefanov 427, 906 45 Štefanov, SR, chovatel Nb, Bu 

Rákos Radek, Kněževes 86, 252 68 Středokluky, chovatel Bu 

Šafránko Jiří, Limbrantice 55, 503 46 Třebechovice, chovatel Bu 

Moravec Lukáš, Choustníkovo Hradiště 83, 544 42, chovatel Kal 

Jelínek Ladislav, Pivodova 909, 768 05 Koryčany, chovatel Kal 

Fila Dominik, Svobodova 22, 743 01 Bílovec, chovatel Kal. 

Huettner Fabián, Ernst-Thalmann-str15, D-02763 Bertsdorf-Hornitz, DE, 

chovatel Siv 

Ukončili na vlastní žádost: 

Opatrný Jan, Krejčí Luboš, Blažek Radek, Ing. Nosek Antonín 

Aktualizovaný seznam členů je komunikován na internetových stránkách klubu. 

 Přihlášky, změny členství , změny kontaktů a adres prosím zasílejte na: 

Pavel Syrůček, Drozdice 11, 530 02 Pardubice, nebo na email 

pavel.syrucek@seznam.cz , případně na telefon 737 063 422. 



Zápisy ze schůzí výboru 
Po VČS se výbor klubu sešel tři krát, vždy prostřednictvím oline přihlášením.  

Prodiskutovalo se několik bodů. Nejvíce se diskutovala elektronická registrace a 

typizace. Těmto bodům se věnujeme v jednotlivých článcích zpravodaje. 

Více informací z jednotlivých jednání přikládám níže v zápisech. 

 

Schůze výboru konaná dne  6. 3. 2024 on-line 

Program: 

1. Zahájení 

2. Zhodnocení speciální výstavy Holice 

3. Školení posuzovatelů 

4. Elektronická registrace 

5. Termín výstava Nezvěstice 

6. Různé 

7. Závěr 

1./ Zahájení 

Předseda Ing. Pavel Řídký přivítal přítomné a zahájil schůzi. 

2./ Zhodnocení speciální výstavy Holice 

Předseda Ing. Pavel Řídký hodnotil velice kladně přípravu a realizaci ze strany ZO Holice. Dále 

vyzvedl přínos zavedených změn ( chovatel u svého plemene, přednostní prodej, atd.) 

Pavel Syrůček zhodnotil výstavu ze strany ZO Holice, poklidný a přátelský průběh. Přípravy 

obnášely mnoho práce a ještě další bude z důvodu likvidace a sanitace výstavního zařízení.  

VČS – dlouhá, z důvodu diskuze EV a elektronická registrace. Příště budeme poháry předávat 

tradičně na konci. 

Písemná stížnost přítele Červa Miroslava – na přísné neklasifikování zeleně tetovaných zvířat. 

Řešena i na školení posuzovatelů. Postup posuzovatelů na Holické výstavě byl správný. Ing. 

Pavel Řídký na stížnost odpověděl. 

3./ Školení posuzovatelů 

Ing. Pavel Řídký seznámil přítomné s průběhem školení. Své postřehy doplnil Pavol Grígeľ. 

4./ Elektronická registrace – dle námi dodaných podkladů je registrace již nastavena a lze ji již 

plně používat. Pavel Syrůček zajistí obratem informování členů emailem. 

5./ Termín výstavy Nezvěstice  



Ing. Pavel Řídký předal požadavek ZO Nezvěstice, že kdyby nebyla EV, rádi by naši výstavu 

vrátili na původní termín. Výbor požadavku vyhověl a termín klubové výstavy v Nezvěsticích 

odhlasoval na 2.11.2024. 

6./ Různé 

Nezvýšení příspěvku na rok 2024 - Ing. Pavel Řídký následně prošel stanovy ČSCH a 

nenašel žádný bod, který by zvýšení příspěvku již v tomto roce bránil. Následně toto 

písemně konzultoval s MVDr. Miroslavem Martincem, ten potvrdil, že se jedná o účelový 

příspěvek a ten lze členskou schůzí měnit i na daný rok. 

Ing. Miloslav Kazbunda, otevřel téma nastavení pravidel typizace v rámci klubu. Poradci chovu 

každého plemene, dostali za úkol projednat s členskou základnou jejich představu o provádění 

typizace. Více se bude řešit na následující schůzi výboru.  

7./ Závěr 

Předseda Ing. Řídký ve 20,00 schůzi ukončil. 

 

Schůze výboru konaná dne  10. 4. 2024 on-line 

Program: 

1. Zahájení 

2. Elektronická registrace 

3. Typizace 

4. Různé 

5. Závěr 

1./ Zahájení 

Předseda Ing. Pavel Řídký přivítal přítomné a zahájil schůzi. 

2./ Elektronická registrace  

Proběhlo online školení v rámci ÚOK králíků, poskytovatele Pavla Prombegera a nových 

zájemců o elektronickou registraci. Pozváni k přihlášení Ing. Řídký, Syrůček, Kotyza a Ing. 

Kazbunda. Školení proběhlo ve dvou termínech. První termín využil Pavel Syrůček, druhý 

termín využil Milan Kotyza. Ing. Miloslavovi Kazbundovi se nepodařilo přihlásit - řešil 

problémy individuálně. 

Pavel Syrůček předal zjištěné informace.  

- Změnu pohlaví registrovaných zvířat může zrealizovat jen registrátor, ale jen do doby 

prvního použití v chovu.  

- Ostatní opravy u zvířete může udělat sám chovatel opět jen do prvního použití. 

- Doporučeno využívat plán připouštění, kde se dá vše stále opravovat, než se to uzavře 

a odešle. Možno lepší kontroly a použití při opakovaném vrhu. 

- Připravuje se změna registračního řádu, uvažuje se jednostupňová kontrola jen okresní, 

nebo klubový registrátor, odpadne role spolkového registrátora.  

- Uvažuje se registraci všech okresů a klubů sjednotit do jedné číselné řady. 



- Plánuje se upravit cenu za registraci, v porovnání na ceny kroužků. 

3./ Typizace  

Výbor diskutoval postoj k typizaci. Výbor se usnesl typizaci prosazovat a podporovat. 

Typizovat, ale jen králíky na klubových výstavách, kteří dosáhnou minimálně určeného počtu 

bodů. Návrh: Nb 95,0, ostatní  94,0 bodů. Hůře hodnocená zvířata nebudou typizována. Jedná 

se o návrh, který se ještě bude diskutovat při dalších schůzích výboru. Nově nastavené pravidlo 

se odzkouší v Nezvěsticích 2024 a Holicích 2025 a vyhodnotí pro další fungování.  

4./ Různé 

Ing. Pavel Řídký seznámil přítomné s přípravou mezinárodního školení posuzovatelů 

v Solenici, kde bude školeno plemeno Siv. Školení připravuje Ing. Josef Blokeš. 

Dáša Bachurová informovala o stavu výběru členských poplatků. Ještě nemají 3 členi 

zaplaceno, ale platbu přislíbili. Ukončili Blažek a Ing. Nosek.  

5./ Závěr 

Předseda Ing. Řídký ve 20,00 schůzi ukončil. 

 

Schůze výboru konaná dne  15. 5. 2024 on-line 

Program: 

1. Zahájení 

2. Informace z mezinárodního školení posuzovatelů v Solenici 

3. Elektronická registrace 

4. Registrační řád 

5. Různé 

6. Závěr 

1./ Zahájení 

Předseda Ing. Pavel Řídký přivítal přítomné a zahájil schůzi. 

2./ Informace z mezinárodního školení posuzovatelů v Solenici 

Ing. Pavel Řídký a Ing. Josef Blokeš se zúčastnili. Pepík školil plemeno Siv, které sklidilo od 

posuzovatelů ze všech evropských zemí obdiv. Některé země byly trochu přísnější, ale celkově 

byl o plemeno pozitivní zájem. Dokonce byl zájem z Německa o tuto prezentaci, aby ji mohli 

školit v rámci místních školení. Velké poděkování Pepovi za prosazení Siv do školení i za 

přípravu a provedení školení. 

3./ Elektronická registrace  

Diskutovala se zpětná vazba na elektronickou registraci. Pavel Syrůček oslovil členskou 

základnu o jejich názor. Vše shrne a zašle příteli Boháčovi z ÚOK králíků. 

 

 



4./ Registrační řád 

Výbor projednal návrh nového registračního řádu zaslaný z ÚOK králíků. Výbor se vyjádřil. A 

zpětnou vazbu pošle Ing. Pavel Řídký. 

5./ Různé 

Dáša Bachurová informovala o stavu výběru členských poplatků. Poslední, kdo neuhradil je 

Michal Burián, platbu přislíbil. Jestli nezaplatí do konce května bude z klubu vyloučen.  

V roce 2025 bude uzávěrka platby příspěvků 31.3.2025, kdo nezaplatí bude ukončen. Nelze 

akceptovat tyto průtahy a několikanásobné připomínání.  

6./ Závěr 

Předseda Ing. Řídký ve 20,30 schůzi ukončil. 

 

 

Reakce zaslaná na ÚOK králíků k návrhu změny registračního 

řádu. 
 

Po projednání na schůzi výboru bylo zasláno toto stanovisko výboru příteli 

Kulandovi z ÚOK králíků. Zpracoval Ing. Řídký Pavel. 

 

1. Obecná pravidla registrace zpracovat souhrnně na začátku RŘ 

2. Výjimky, či výklady dát na závěr 

3. Znění: U králíků Kal a Kuv je povolena registrace obou genotypů anan a 

aman v jednom vrhu tak, že pro daná plemena  ( genotypy) je vyplněna 

samostatná registrace pro  dané plemeno. Vyplnění připouštěcího 

potvrzení s uvedením obou plemen není možné. (zákaz by byl likvidační 

především pro modrou barvu) 

4. Většina členů je pro zachování písmena S, - registrace S byla jednou z 

výhod členství v Klubu, určitá i čest a něco více pro chovatele…. může to 

vést k oslabení klubů. (a jak vyšší stupně chovů) – Klubová registrace by 

měla zůstat zachovaná, případně před centrální číslo zachovat ,,S“ 

5. pro plemena Kuv a Siv nemá opodstatnění tetovat homozygoty s K na 

konci. Jedná se o zbytečnou pracnost- řada chovatelů má problém i 

s poznáním zvířat a řeší to až posuzovatel, zkušení nevystavují tato 

zvířata… označit do rodokmenu asi není problém 

6. Registrace do 3 měsíců věku – ok, počítáno jak při posuzování –  narození 

2/2024 registrovat do 5/2024 

  
 

 

 



Elektronická registrace 
 

V současné době největší vášně budí nejenom v klubu, ale v celé králíkářské sekci 

ČSCH elektronická registrace. Víme, že to není jednoduché vše ze dne na den 

začnout dělat jinak, ale je dobře, že to můžeme zažít postupně a být u toho od 

začátku a případně se podílet na úpravách, které by nám vyhovovaly. Je dobře, že 

máme možnost dělat souběžně i papírovou verzi, která sice zatěžuje naše 

registrátory, ale zajistí pozvolné postupné zapojování do elektronické registrace.  

Prosíme zkuste se za pomoci počítačově zkušenějších kamarádů z klubu, dalších 

přátel a rodinných příslušníků postupně připojovat do elektronické registrace. 

Díky tomu budeme připraveni na případnou povinnou elektronickou registraci. 

Registrace barevných plemen pod vedením registrátora Milana Kotyzy funguje 

bez komplikací. Dle informace Milana je poměr elektronické a papírové 50 / 50. 

Z toho máme velkou radost, že se daří velké časti členů registraci používat hned 

od začátku. A věříme, že další se postupně připojí. 

Registrace Nb se z důvodu začátečnických a neznalostních pokusů dostala do 

problému, který neumožňoval další registraci.  To se povedlo Milošovi 

Kazbundovi ve spolupráci s Pavlem Prombergerem vyřešit a již je vše v pořádku. 

Opravdu se není čeho bát. Jen to vyzkoušet. Případné chyby a komplikace 

pomůže vyřešit registrátor. 

 

Rady Milana Kotyzy k elektronické registraci 

náš klub se připojil k centrální elektronické registraci, která je na portálu Pavla 

Prombergera a začleňuje kluby, základní organizace i okresy. Zatím však nejsou 

připojeni všichni, připravuje se novela registračního řádu, kde bude řešená 

elektronická registrace. Plná verze by měla být spuštěna k 1.1.2026 a povinná pro 

všechny chovatele králíků, kteří budou chtít své králíky registrovat a vystavovat 

na všech stupních výstav. 

Je tedy výhodou, že je možnost se průběžně připojit, a dopředu se s elektronickou 

registrací seznámit, zadat si svoje chovné králíky a registrovat. Pokud používáte 

některý z programů, které jsou dostupné, tak v podstatě víte, jak chovné zvíře 

zadat. Princip je na stejné bázi, jako již vámi používané programy. Já postupně 

zadávám registraci loňského roku, proto některým přišla do emailu registrace, 

kterou už máte doma, případně králíky prodané. Pokud je to registrace loňského 

roku, na případný email nereagujte. Vložením loňské registrace je rozšíření 



králíků, které jsou tímto v databázi pro registraci k použití v letošním roce. Pokud 

budete registrovat po králíku, který je v databázi zadán, automaticky se vám 

zobrazí jako „zadané zvíře již v systému existuje“ kliknutím na dané zvíře a 

uložením do nové registrace se načte jak rodič, tak i další generace. 

Jak se do elektronické registrace přihlásit? Je to v podstatě jednoduché, kdo jste 

vystavoval na celostátní výstavě v Lysé, nebo na Výstavě Morávia Brno, tak víte 

jak se přihlásit a máte přihlašovací údaje. Kdo ještě nejste registrováni, tak je to 

možné na odkazu: 

https://registrace.onlinevystava.eu/csch 

Na tomto odkaze je přihlášení do registrace a zde je možné registraci zadat. 

Při zadávání registrace, je potřeba vybrat druh registrace, u nás se jedná o 

registraci ,Klub chovatelů Masných plemen Bu,Kal,Siv,Kuv,Ni-S, na konci tohoto 

znění musí být S, případně P, kdo má plemenný chov. Po zadání otce a matky 

přejdete k datu připuštění a datu narození, zadáte kolik se mláďat narodilo, 

odchovalo a kolik registrujete, dáte potvrdit změny a pustí vás to k tabulce, kde je 

pohlaví a kolonky k zadání značek pravého ucha registrátorem. Pozor při 

zadávání pohlaví, v systému bude uloženo pohlaví s přiděleným číslem, jak jste 

zadali při žádosti o registraci. Zároveň je potřeba opatrnosti při tetování, pokud 

dojde ke změně pohlaví, nepustí vás to k uložení jako jiné pohlaví. To znamená, 

že pokud otetujete číslem samce, které bylo přiděleno samici, nebude v systému 

možné ji zadat jako matku, ale bude vedena jako samec – otec. Pokud zadáváte 

králíka, který není v systému zadán, je nutné ho zadat v plánu připouštění a 

upozorňuji, že nutné vyplnit všechny kolonky rodičů, prarodičů i praprarodičů. 

Takto zadanou registraci je možné zkontrolovat, přejedete na konec stránky dolu, 

kde je pod kolonkami praprarodičů odkaz „náhled připouštěcího potvrzen“, tady 

můžete zkontrolovat, jak je vyplněné a kompletní. Pod tímto odkazem je úplně 

dole modrá lišta, kde je napsáno „dokončit a odeslat ke schválení“. Tímto odešlete 

registraci k potvrzení registrátorovi klubu, tedy mě a já doplním tetovací značky 

pravého ucha, schválím a potvrzením o schválení se vám registrace vrátí do 

emailu, kde si ji vytisknete a je hotovo. Pokud registrujete Kal x Kuv je potřeba 

provést kontrolu v části, kde jsou uvedená mláďata, a uvádíte kolik registrujete 

samců a kolik samic, ještě zkontrolovat, zda je správně uvedeno plemeno. Můžete 

registrovat Kal, případně Kuv, ale je potřeba zadat dvě registrace, tak jako tomu 

bylo dříve. Proto patřičná kontrola správnosti uvedení plemene. 

Není potřeba se nějak bát při zadávání registrace, v případě nejasností, jsem 

připraven vám pomoci. Věřím, že s elektronickou registrací budete spokojeni, že 

se zapracujete a vše bude k naprosté spokojenosti. 

https://registrace.onlinevystava.eu/csch


Úloha typizace očima Ing. Kazbundy 
V poslední době se v Klubu stala typizace tématem. Objevily se otázky Co to je 

vlastně typizace?, Proč provádět typizaci?, Není již typizace zastaralá věc? 

K odpovědi na tyto otázky je vhodné sáhnout do historie Klubu. Proč se k tomu 

vyjadřuji já? Jsem svým způsobem také historie Klubu. Do Klubu jsem se hlásil 

na konci roku 1981. 

V počátcích Klubu byly používané typizační kódy, které sestavil autor tehdejšího 

vzorníku Ing. Fingerland a kódy v podstatě opisovaly jednotlivé vady uvedené 

v jednotlivých pozicích oceňovacího lísku. Kladné znaky neexistovaly, velké 

písmeno se uvádělo, když byla daná pozice bez vady. Typizaci prováděl 

posuzovatel, který dané plemeno posuzoval a určení chovatelé daného plemene. 

Typizace se prováděla na speciálkách, na národních výstavách, a i na expozicích 

Klubu při místních výstavách. Aby chovatel mohl registrovat přes Klub, musel 

mít alespoň jednoho rodiče typizovaného. Počet vystavených i typizovaných 

zvířat na speciálkách byl velký a byl časový problém provést typizaci, u Nb byly 

např. dvě komise, aby se to zvládlo, a na národních výstavách se to dělalo do noci. 

Vzhledem k tomu, že typizace svým způsobem opisovala oceňovací lístek a 

prováděli ji různí cizí (mimo Klub) posuzovatelé plynul z toho rozptyl v popisu 

zvířat. 

Následně jsme v Klubu došli k závěru, že tato typizace nesplňuje svůj cíl, to je 

blíže chovatelům popsat dané zvíře. Z toho z jedné VČS vyplynul úkol připravit 

nové typizační kódy. Úkolu se ujali: Ing. Josef Blokeš jako odborník – 

posuzovatel a garant za správnost, já, který jsem v té době pracoval jako 

zootechnik a byl jsem členem ministerské komise pro výběr plemenných zvířat 

červenostrakatého skotu a Jirka Patras, posuzovatel králíků a v té době i chovatel 

koček, které měly již v té době v určitý popis zvířat. Vycházeli jsme z lineárního 

popisu skotu. To je, opustili jsme pozice na oceňovacím lísku a jednotlivé pozice 

jsme rozptýlili na jednotlivé znaky, části těla. Kódy popisují dědičné vlastnosti, a 

ne získané vady, jako např. ušpiněná srst. Z toho principu pak vyplývá skutečnost, 

že i dobře oceněné zvíře může mít hodně jednotlivých upozornění na vady nebo 

opačně i hůře oceněné zvíře má relativně dost označení výborných znaků. Nutno 

poznamenat, že v té době jsme neodhadli vývoj šlechtění zvířat. Tak nastala 

situace, že i kladné označení znaku je v kódech za znaky označující vady. Nyní 

použiji zkušenosti u Nb, např. jsme zjistili, že máme perfektně utvářené, masité 

uši, ale jsou šířeji nasazené nebo rozkleslé (ale u rozkleslého ucha jsme toto mohli 

předpokládat, ale nestalo se). Tyto kódy byly a jsou nadále živé a aktualizují se 

podle vývoje daného plemene.  

Nyní bych uvedl, čím se liší ocenění a typizace. Ocenění v dané pozici je vždy 

uvedením perfektních znaků v dané pozici a vad v dané pozici a pak posouzením 



váhy kladů a váhy vad.  To je, co daný posuzovatel považuje za podstatné a co za 

méně podstatné a musí pak většinou udělat určitý kompromis. Vzhledem k tomu, 

že typizační kódy nyní obsahují jednotlivé znaky již se nedělá žádný kompromis 

a přímo se uvádí vada a zároveň i jiný perfektní znak. To znamená, že typizace 

dává přesnější info o daném zvířeti. 

V rámci diskuse ve výboru padla také námitka, že posouzení provádí 

kvalifikovaná osoba a typizaci „amatéři“. To je zcela jistě pravda. Ale, vždy 

existuje „ale“. Začnu tím jednodušším.  Každý jsme omylní, a to i kvalifikovaní 

jedinci, a to pominu osobní pohled na danou věc. Teď to složitější, typizační 

komise. Vždy se Výbor snažil, aby členem komise byl posuzovatel, který dané 

plemeno chová (a u Nb jsme vždy drželi nepsanou dohodu, že posuzovatel 

v případě neshody měl vždy dva hlasy) a dlouhodobí přední chovatelé daného 

plemene. Členy komise by měli být chovatelé a ne „obchodníci“ co zvířata 

nakoupí a buď to vyjde nebo ne. Jak to u jednotlivých plemen skutečně bylo nebo 

ne, je věc chovatelů těchto plemen. U Nb byli většinou všichni členové komise 

chovatelé. Komise by vždy měla mít lichý počet členů a 5 členů je dostatečný 

počet. Na počátku typizace, by se komise měla shodnout, jak bude hodnotit 

kyčelní kosti, kde je největší rozptyl názorů, vzhledem k tomu, že bez poznámky 

je stav, kdy jsou mírně vystouplé kyčelní hrbolky. Má poznámka, kdysi v Klubu 

posuzovali na speciálkách současně posuzovatelé př. Dvořák a př. Kotala, jeden 

z nich psal skoro u každého zvířete vystouplé kyčelní hrboly a náběh na sraženou 

záď a druhý říkal, že kyčelní kosti má každý králík. U Nb se dále na počátku 

typizace sjednocujeme u postavení učí: rozkleslé a široce nasazené, u srsti, co je 

nepružná, výborná nebo kde se bude uvádět kód celkově nevyrovnaná (poznámka 

srst se hodnotí vždy první, když se zvíře opakovaně pohladí po hřbetě, tak může 

nastat situace, že srst je horší, než ve skutečnosti je), to samé je u pozice kůže, 

tvaru hlavy a další případných možných různých názorů. Vyjádření k námitce, že 

je v typizaci něco špatného, když posuzovatel dá např. 17 bodů a u znaků v dané 

pozici jsou pak samá velká písmena. To může nastat tehdy, když v komisi sedí 

„pánbůh“, který říká správný názor a dva nebo čtyři kejvalové, prostě lidský 

faktor anebo bohužel může nastat i situace, že posuzovatel nemá svůj den. Pokud 

budou dodržovány tyto zásady měl by být amaterismus silně omezen. 

Další námitka, proč nedělat typizaci, je ten, že chovatelé jsou již na počátku 

výstavy domluveni na výměně králíků. Odpověď, to samé platí pro posouzení. 

Myslím si, že nyní je situace omezených zdrojů nepříbuzných zvířat a že již dost 

velká část členů Klubu jsou zkušení chovatelé, tak logicky probíhá již předvýběr 

před výstavou.    

Tak proč typizace, za mě již jen proto, že dalších 3-5 zkušených chovatelů mi 

řekne svůj názor na mé zvíře nebo na zvíře, které kupuji, a já buď přemýšlím a 

řeknu si asi něco na tam bude, anebo ne, a v tom případě pak není pomoci. 



Typizaci bych za daného vývoje řešil rozdílně u jednotlivých plemen, a to která 

zvířata typizovat bych nechal především na chovatelích daného plemena. Výbor 

by měl dávat hlavně doporučení. Klub nyní nemá v podstatě žádné mimořádné 

výdaje na typizaci a jsme i časově schopni ji zvládnout, tak tu není objektivní 

faktor proč přestat typizovat.   

S chovateli Nb, rád nadále povedu na výstavách nebo i přes telefon nebo přes 

média diskusi na toto téma, aby byl vývoj ve prospěch nás všech.  
                                                                                            

 

Typizace a návrh změn Josefa Řechky 
 

Rád bych se zamyslel nad úlohou TYPIZACE králíků plemene BU. Na úvod, do 

klubu jsem vstoupil v roce 2001. Záhy jsem měl tu čest stát se členem typizační 

komise. Dá se říci, že se za těch cca. 22 roků kódy u králíka BU moc nezměnily. 

Ale využití typizace moc.  

Myslím, že typizace má smysl, ale pravidla se musí dodržovat. To znamená, že 

každý člen se při vstupu do klubu zavazuje dodržovat pravidla učená klubem. 

Ptám se, proč tolik chovatelů králíků BU chce typizaci, když potom nejsou 

schopní toto zapsat do rodokmenů následujících chovů v dalších letech. Přijde mi, 

že poté je Typizace, potažmo práce členů typizační komise zbytečná. Myslím si, 

že přední chovatelé BU by měli jít příkladem.  

Často slýchám „Já typizaci nepotřebuji“, ale tady jde o to, abychom se mohli 

vyvarovat zbytečným chybám jako připouštění jedinců, kdy mají společné 

záporné znaky třeba v druhé, třetí generaci. Př.: 1,0 l1 x 0,1 L, ale otec 0,1 měl l1. 

Proto by mělo být v zájmu každého chovatel si chovná zvířata typizovat a vše 

pečlivě zaznamenávat v rodokmenech.  

Možná by pro zvýšení zájmu o typizaci pomohlo:  

- Zjednodušit typizační kódy viz. typizační kódy klubu VSS (se zaměřením 

na zásadní vady) 

- určit pravidelné členy typizačních komisí + náhradníci. Počet členů komise 

3 max 5 

- plus jeden posuzovatel ( který BU posuzoval) s právem dvou hlasů, který 

bude garantem. 

Závěrem, v poslední době se stalo módou, že se vozí spousty králíků z SRN. 

Chápu, je třeba oživovat krev, ale zase ne tak, aby se tu za pár let nevystavoval 

německý typ králíka BU. 
 

 



Seminář „Nové směry v intenzivních a 

zájmových chovech králíků“ 
Dne 29.11.2023 proběhl již XVII. Celostátní seminář, který pořádá Česká 

zemědělská univerzita. Probíhá každé dva roky a náš klub se na jeho přípravách 

pravidelně podílí. V letošním roce jsme prostřednictvím Pavla Grígeľa představili 

ve sborníku tohoto semináře naše plemeno Kuní velký.  

Pro zájemce získat více informací, doporučuji nahlédnout do sborníku semináře, 

který najdete na internetových stránkách Česká vědecká králíkářská asociace, z.s. 

v sekci seminář. Ve sborníku najdete tyto příspěvky:  

 

Nahlédnou můžete i do všech šestnácti předchozích sborníků. V nich najdete 

prezentace našich ostatních plemen.  

Níže přikládáme plné znění letošního článku o Kuním velkém. Pavlovi Grígeľovi 

děkujeme za přípravu. 

 

O KRÁLÍKU KUNÍM VELKÉM  

Pavol Grígeľ 

Jedna z prvních zmínek o králíku kuním velkém je z časopisu Chovatel 5/1980, 

kde Ing. Fingerland zveřejňuje dopis chovatele Martina Vrány ze Zborovic okr. 

Kroměříž, jenž se zabýval šlechtěním Kuních velkých králíků. Veřejnosti bylo 

toto plemeno představeno na národní výstavě mláďat v Děčíně a na celostátní 



výstavě v Brně (1980). V Chovateli 8/1981 byla chovatelská veřejnost seznámena 

se standardem králíka Kuní velký (Kuv). Chovatel M. Vrána byl v té době 

dlouholetým chovatelem králíků kalifornských, tyto králíky křížil s kuními 

králíky. Již v třetí generaci dosahovaly odchovy hmotnosti přes 4 kg s typičností 

kalifornských králíků. I proto byli králíci Kuv přijati do klubu chovatelů králíků 

masných plemen KCHKMP a obdobného slovenského klubu KANINO. Kuv byl 

uznán pouze v barvě hnědé. Informační zpravodaj ČSCH z roku 1982 uvádí, že 

eventuální modrý barevný ráz by nebyl pro masnou produkci přínosem. I přes 

tento postoj ÚOKK později povolila výzkumné chovy na modrý barevný ráz 

Kuv králíků. První Kuvm vystavil M. Vrána na speciálce KCHKMP 

v Kunovicích v listopadu 1985. O rok později na národní výstavě v Brně vystavil 

Vladimír Růžička z Vlkoše králíka, který byl oceněn 93 body a typizován. 

Nicméně vzorník pro posuzování králíků v Československu z roku 1986 i nadále 

uváděl pouze hnědý barevný ráz (Kuv).  V roce 1986 povolila i SZCH výzkumné 

chovy na modrý barevný ráz Kuv. Následně byl kuní velký hnědý křížen 

s nitranským králíkem (Ni). Je nutno dodat, že v tom období Ni procházel 

regeneračním křížením s králíkem Vídeňským modrým (Vm), což vedlo ke 

zlepšení typu a tvaru nejen u Ni, ale posléze i Kuvm. Chovatelé kolem Juliana 

Siky z Trenčianských Bohuslavic předvedli na celostátní výstavě v Nitře 1993 

Kuvm v uznávacím řízení na modrý ráz, který zde byl také uznán. Do vzorníků 

pro posuzování králíků v ČR z roku 1994, byl zařazen jak hnědý, tak modrý 

barevný ráz. První slovenský vzorník pro posuzování králíků z roku 1995 také 

uznává oba barevné rázy. Kuní velký hnědý barevný ráz se svého času pokoušela 

vyšlechtit i Ing. Petra Mátlová z Pržna. Sám jsem ve svém chovu měl i barevné 

rázy divoce hnědý, divoce modrý, bílopesíkatý modrý, je ovšem třeba se zamyslet 

nad tím, zda by mělo smysl při malé chovatelské základně již uznaných barevných 

rázů ještě paletu barev rozšiřovat. Kuv králík má svůj stálý, i když malý počet 

chovatelů. V KCHKMP jsou zastoupeny oba barevné rázy. Chovatelé se 

pravidelně účastní speciálních výstav i všech stupních výstav pořádaných ČSCH. 

Kuv králík v rámci klubu KCHMP našel své příznivce zejména v Německu, 

Rakousku a na Slovensku. Kuní velcí králíci mají svou ideální hmotnost 

v rozmezí 4-5 kg, nejlépe 4,6-4,8 kg ve věku 8 měsíců. První selekce je ve věku 

4 měsíců, kdy se vyřazují králíci s váhou nižší jak 2,9 kg. Dalším požadavkem 

jsou tvarové a typové předpoklady. Ve tvaru je především utváření zádi a upnutí 

kůže po celém těle. V typu by mělo široké, zavalité tělo působit mohutným 

dojmem. Druhou selekci provádíme kolem 6. měsíce, požadujeme hmotnost nad 

3,4 kg, zejména u samců. Srst by měla být již dolínaná, lesklá a pružná 

s požadovanou délkou kolem 3 cm. Kvalitní srst umožní vyniknout kuním 

znakům nejen na těle, ale i na hlavě. Jelikož kuní zbarvení je typem 

akromelanismu, požadujeme tmavší, pravidelně ohraničené zbarvení končetin, 

uší, pírka a nosní masky, která sahá do úrovně očních kroužků. Tmavší je také 

skráňová skvrna, hřbetní pruh táhnoucí se od zátylku až po kořen pírka. Od 

zátylku pokračuje tmavší pás přes oblast lopatky směrem k loketnímu kloubu a 



v pánevní oblasti, to je od oblasti kolenního kloubu, stehna až k patnímu kloubu. 

Tyto znaky jsou u hnědého zbarvení pastelově hnědé a u modrého pastelově 

modré. Nepožadujeme přesné ohraničení, ale pozvolný přechod do světle 

pastelové. Ta je především na bocích, hrudi a břiše. Na hlavě je ve tvaru kříže. 

Zbarvení očí by mělo být hnědé u hnědého nebo šedomodré u modrého zbarvení 

s karmínovou panenkou. Karmínová panenka znamená, že „svítí“ červeně. Pokud 

dojde ke sporu, zda panenka „svítí“, nebo ne, přikláním se k posouzení, že 

„nesvítí“.  Dovolím si tvrdit, že je určitá spojitost mezi panenkou a kuními znaky. 

Proto nedoporučuji takovéto jedince zařazovat dále do chovu. Barva drápů je 

rohovitá. Podsada by měla být v celé své délce stejná, rovnoměrně zbavená, prostá 

náznaku mezibarvy, nebo světlejšího pásku u kůže. V tmavších znacích je mírně 

tmavší než na světleji zbarveném těle.  

 

 

 

Mezinárodní školení posuzovatelů 
Ing. Josef Blokeš 

 

Ve dnech 26. až 28. dubna se ve středočeských Solenicích u Orlické přehrady 

konalo již 18. mezinárodní školení posuzovatelů. V České republice to bylo již 

podruhé, poprvé se konalo tamtéž v roce 2010. 

Školení se zúčastnilo téměř 160 posuzovatelů z 21 zemí, mezi nimi i jeden 

posuzovatel z USA, Jeff Hardin, který tak byl nejvzdálenějším zúčastněným 

posuzovatelem. 

Na programu školení byl především nový evropský standard. Dopoledne bylo 

určeno na teoretické přednášky, odpoledne se pak konalo praktické posuzování. 

Teoretické přednášky přednesl Wolfgang Vogt a Markus Eber , kteří vysvětlili 

posuzování mladých králíků podle německého způsobu a osvětlili i různé tvarové 

vady, jak přípustné, tak i nepřípustné. 

Urban Hamman ze Švýcarska pak přednášel posuzování rexů, německý 

posuzovatel Markus Grillenbeck měl připravenou přednášku o posuzování 

velkých světlých stříbřitých a moje maličkost o plemeni siamský velký. 

Siamský velký byl vyšlechtěn členy našeho klubu a to Pavlem Řídkým, Josefem 

Brůnou a  Ladou Vobořilovou v druhé polovině 80. let. Na celostátní výstavě v 

Brně v roce 1992 pak bylo toto plemeno uznáno. 

Cílem bylo vyšlechtit plemeno středního tělesného rámce s dobrou masnou 

užitkovostí, výborným osvalením a  velmi dobrou plodností v barvě siamského 

králíka. 

Toto se podařilo a v současné době je plemeno na vzestupu, což můžeme potvrdit 

i rozšířením mimo území naší republiky, například v posledních letech vznikl v 



Rakousku nový klub. Klub se zabývá chovem a šlechtěním velkých kuních, 

velkých siamských a kalifornských králíků. Na poslední klubové výstavě již byla 

vystavena již téměř stovka zástupců těchto plemen. 

V odpoledních hodinách se konalo na nádvoří hotelu praktické posuzování. 

Posuzovalo se ve 20 skupinách po 7 až 8 posuzovatelích, každé 4 skupiny měly 

svého vedoucího posuzovatele, který hodnocení exteriéru řídil. 

Bylo připraveno 10 velkých světlých stříbřitých a 10 siamských velkých, kromě 

těchto králíků byli připraveni i 2 siamští tmaví homozygoti. 

Musím říci, že při praktickém hodnocení byli někteří posuzovatelé až příliš přísní, 

neboť hledali i ty nejmenší chybičky a trestali i ty nejlehčí vady. Proto byly někdy 

ve skupinách velké rozdíly. Jedna hodnotila téhož králíka 96 body a druhá 92,5 

body. 

Na závěr každý vedoucí posuzovatel zhodnotil u jednotlivých králíků přednosti a 

chyby a usměrnil tak ostatní posuzovatele do spravedlivějších mezí…. 

Musím konstatovat, že toto praktické posouzení bylo velkým přínosem, neboť 

posuzovatelé z mnoha evropských zemí se mohli seznámit s pro ně novým 

plemenem, které je u nás chované. 

Je také potěšitelné, že prezentaci tohoto plemene si po mně vyžádali i 

posuzovatelé z Německa, kde při školení jejich posuzovatelů bude toto plemeno 

také předneseno. 

Dále jsme poskytli prezentaci siamského velkého také posuzovatelům z Polska a  

Srbska, kde o toto plemeno mají zájem. 

 

Na závěr musím poděkovat také Pavlu Řídkému a Stanislavu Javůrkovi za 

poskytnutí živých zvířat k praktickému posuzování a Pavlovi Grígeľovi za zaslání 

kvalitních fotek tohoto plemene. 

Jsem přesvědčen, že tato akce velmi přispěla k prezentaci jednoho z našich 

plemen, chovaných v klubu. 
 

 

Těšíme se na shledanou na klubové výstavě  

v Nezvěsticích. 

 

 

33. mistrovství KCHKMP v Holicích 

13. – 15. února 2025 



Klubová výstava Nezvěstice 
Dne 1. a 2. 11. 2024 

(pátek a sobota, pátek posuzování a typizace, v sobotu výstava) 
 

Výstavní podmínky: 

  

- výstava králíků je otevřená, může být tedy obeslána i  nečleny klubu KCHKMP. Součástí 

výstavy může být i menší expozice chovatelů králíků masných plemen Plzeňské oblasti.                                                                                                   

- vystavovat se budou jednotlivci a čtyřčlenné kol. sourozenců nebo 2+2 sourozenci           

- žádost o typizaci označte v přihlášce písmenem T, kolekci písmenem K               

- uzávěrka přihlášek:  13. října 2024 !!!, přijaty budou jen přihlášky elektronicky v excel 

souboru zaslané na email. Přihlášku najdete na stránkách klubu. 

 Přihlášky přijímá: Syrůček Pavel 

                              pavel.syrucek@seznam.cz    

  

Holubi: Kdo bude mít zájem, může přihlásit i holuby, nejsou žádná omezení. Nic navíc se 

neplatí. Přihlášky holubů posílejte na email: jmatouseknb@seznam.cz , nebo na tel: 

725 541 171. 

 

- u prodejných králíků udávejte pevnou cenu, tuto cenu obdrží prodávající v plné výši,       

kupujícímu bude cena navýšena o 10 % ve prospěch výstavy, v katalogu bude cena celková.            

- náhradní králík za prodejného musí být zase prodejný za stejnou cenu.                                               

- přednostní prodej bude uskutečněn v pátek po typizaci pouze pro pořadatele a členy 

KCHKMP,    kteří pomáhali při výstavě.                                                                                                           

- klecné  40,-Kč za kus, katalog 50,- Kč, odebere každý vystavovatel, vstupenka 50,-Kč. 

 Výstavní poplatky uhradí vystavovatel při příjmu zvířat. !!!  

- králíky dovezte tak, aby byli na výstavišti ve čtvrtek 31. 10. 2024 do 21°° hodin nebo v pátek 

1. 11.  do 8°° hodin. Zvířata doručená po tomto čase ztrácí nárok na ceny!        

 - vystavovatelé, kteří nedodají zvířata na výstavu jsou povinni odebrat katalog výstavy.                                                                                          

 - soutěží se o vítězné kolekce tituly šampion na jednotlivce a čestné ceny na kolekce a   

jednotlivce.                                                                                                                                                         – 

chovatelé a členové klubu, kteří mají zájem pomoci při posuzování, přihlásí se závazně u  

Jaroslava Matouška: email: jmatouseknb@seznam.cz nebo na telefonu: 725 541 171 

Vyhodnocení a předání cen bude v sobotu ve 13:30 hodin. 

Vystavovatelům bude umožněno si svá zvířata odvézt v sobotu dne 2.11. po vyhodnocení a 

předání cen. 

 

Pozor !!! : Výbor ZO ČSCH Nezvěstice žádá vystavovatele, aby každý přihlásil i prodejná 

zvířata. Děkujeme. 

 

Noclehy  si zajišťuje každý sám: 

Obec Blovice – hotel na náměstí - Panský dům, tel. 371 594 796, mobil: 602 254 664.  

Obec Šťáhlavice, pí. Janovcová, tel:605 833 405, email. rehabilitace@c-box.cz nebo 

rekocentrum@seznam.cz  

Obec Štěnovice – ubytovna Diamond Floor, tel: 606 767 679.  

Obec Spálené Poříčí – hotel Brdy, tel: 601 200 226.  

 

Zveme všechny zájemce k hojné účasti a na shledanou se těší výbor ZO ČSCH Nezvěstice.    
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